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ဒီဇင္ဘာ ၉ ၊၂၀၁၈ 
မႏၲေလးၿမဳိ႕ေတာ္စည္ပင္သာယာေရးေကာ္မတီ ဥပေဒ၊ နည္းဥပေဒ 

ျပင္ဆင္ျဖည့္စြက္ေရးဆြဲႏိုင္ေရး ျပည္သူ႔ၾကားနာပြဲ အခမ္းအနား 
(တတိယေန႕)ကို ဒီဇင္ဘာလ ၉ ရက္က မႏၲေလးတုိင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္႐ုံး သဘင္ေဆာင္ခန္းမတြင္က်င္းပရာ မႏၲေလးတုိင္းေဒသ 
ႀကီးလႊတ္ေတာ္ ဒုတိယဥကၠ႒ ေဒါက္တာခင္ေမာင္ေဌးႏွင့္ လႊတ္ 
ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၊ ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဒုတိယဥကၠ႒ 
ႏွင့္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၊ မႏၱေလးၿမိဳ႕ေတာ္စည္ပင္သာယာ 
ေရး ေကာ္မတီဌာနမွဴးမ်ား၊ လႊတ္ေတာ္႐ုံး အရာထမ္း၊ အမႈထမ္းမ်ား၊ 
CSO မ်ား၊ ေလ့လာသူမ်ားႏွင့္ မီဒီယာမ်ား တက္ေရာက္ခဲ့ၾကသည္။  
အဆိုပါအခမ္းအနားတြင္ လုံၿခံဳေရး၊ စီမံခန္႔ခြဲေရးႏွင့္စည္ပင္သာယာ 

ေရးေကာ္မတီဥကၠ႒ ဦးျမင့္ေအာင္မုိးမွ ၾကားနာပြဲက်င္းပရျခင္း 
အေၾကာင္းရင္းႏွင့္ အစီအစဥ္အက်ဥ္းခ်ဳပ္ကို ရွင္းလင္းေျပာၾကားခဲ့ 
ၿပီး ေစ်းႏွင့္သားသတ္ဌာနမွဴးႏွင့္ အခြန္ဌာနမွဴးတုိ႔မွ ၾကားနာပြဲ(ပထမ 
ေန႔)ႏွင့္ (ဒုတိယေန႔)မ်ားတြင္ ျပည္သူမ်ား၏ တင္ျပခ်က္မ်ားအေပၚ 
ျပန္လည္ရွင္းလင္းေဆြးေႏြးသည္။  ထို႔ေနာက္လႊတ္ေတာ္ေကာ္မတီ (၂) 
ရပ္မွ လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္မ်ားက ေစ်းႏွင့္သားသတ္ဌာနမွဴးႏွင့္ 
အခြန္ဌာနမွဴးတုိ႕အား ၾကားနာပြဲ(ပထမေန႔)ႏွင့္(ဒုတိယေန႔)မ်ားတြင္ 
ျပည္သူမ်ား တင္ျပခဲ့ေသာ ေစ်းႏွင့္သားသတ္ဌာန ႏွင့္သက္ဆုိင္သည့္ 
ကိစၥရပ္မ်ားအား ေဆြးေႏြးေမးျမန္းျခင္းႏွင့္ ဌာနမွဴးမ်ားမွ ျပန္လည္ 
ေျဖၾကားျခင္းတုိ႔ ျပဳလုပ္ခဲ့ေၾကာင္း သိရသည္။ 
(ကုိးကား- Mandalay Region Hluttaw Facebook Page) 

ႏိုဝင္ဘာ ၂၉၊ ၂၀၁၈

ဌာနပိုင္အေဆာက္အဦမ်ား ေဆာက္ 
လုပ္မႈတြင္ အရည္အေသြးစံခ်ိန္စံၫႊန္းႏွင့္ 
ပတ္သက္ၿပီး စစ္ေဆးေနမႈအား သိရွိလို 
ေၾကာင္း သာေပါင္းၿမိဳ႕နယ္မွ တိုင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚခင္မိုးဝါက 
ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္တြင္ 
ေမးျမန္းခဲ့သည္။

''၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘ႑ာႏွစ္တြင္ ေဆာင္ 
ရြက္သည့္ ၿမိဳ႕နယ္အေထြေထြအုပ္ခ်ဳပ္ေရး 
ဦးစီးဌာန႐ုံး၊ ဝန္ထမ္းအိမ္ရာ တည္ေဆာက္ 
ျခင္းလုပ္ငန္းဆိုလွ်င္ လုပ္ငန္းၿပီးဆုံးသည့္ 
တိုင္ေအာင္ ကြၽန္မတို ့လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္မ်ား သိရွိခဲ့ရျခင္း မရွိပါဘူး။ ဒီလုပ္ငန္း 
ေတြနဲ႔ အလားသ႑ာန္တူ လုပ္ငန္းမ်ားစြာ 
ဟာ အျခားဌာနအသီးသီးမွာလည္း ရွိေနပါ 
တယ္။ ပြင့္လင္းျမင္သာမႈမရွိေသာ အေျခ 
အေနေတြကို ထိန္းေက်ာင္းၾကပ္မတ္ဖို႔ဆိုပါ 

လွ်င္ ပြင့္လင္းျမင္သာၿပီး ထိေရာက္တဲ့ 
အရည္အေသြးစိစစ္ေရးအဖြဲ႕ေတြ ဖြဲ႕စည္း 
တာဝန္ေပးအပ္ဖို႔ မျဖစ္မေန လိုအပ္ပါတယ္"" 
ဟု ေဒၚခင္မိုးဝါက ေမးခဲ့သည္။

ထို႔အျပင္ သာေပါင္းၿမိဳ႕နယ္တြင္ ၂၀၁၈ 
ခုႏွစ္ မီနီဘတ္ဂ်က္ျဖင့္ ေဆာင္ရြက္သည့္ 
ၿမိဳ႕နယ္မီးသတ္ဦးစီးဌာန႐ုံး ၿခံစည္း႐ိုးကာရံ 
ျခင္းလုပ္ငန္း၊ ၿမိဳ႕နယ္လယ္ယာေျမ စီမံခန္႔ခြဲ 
ေရးႏွင့္စာရင္းဦးစီးဌာန႐ုံး အမႈတြဲခန္းတည္ 
ေဆာက္ျခင္းလုပ္ငန္းမ်ားသည္ ႏိုင္ငံေတာ္ 
ဘ႑ာေငြမ်ားစြာ အကုန္အက်ခံ တည္ 
ေဆာက္ခဲ့ေသာလုပ္ငန္းမ်ားျဖစ္ၿပီး လုပ္ငန္း 
ၿပီးဆုံးခ်ိန္မွသာ စစ္ေဆးေပးရန္ အသိေပး 
အေၾကာင္းၾကားလာခ့ဲေၾကာင္း ေဒၚခင္မုိးဝါက 
တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္တြင္ ေျပာခ့ဲသည္။

''အရည္အေသြး စံခ်ိန္စံၫႊန္းျပည့္မီျခင္း
ရွိမရွိကို တင္ဒါေခၚယူစဥ္က သက္ဆိုင္ရာ 
ဌာနက ဖြဲ႕စည္းထားတဲ့ အရည္အေသြးစစ္ 
ေဆးေရးေကာ္မတီျဖင့္ စဥ္ဆက္မျပတ္ စစ္ 

ေဆးရမွာျဖစ္ပါတယ္။ အခါအားေလ်ာ္စြာ 
သက္ဆိုင္ရာမွ အရည္အေသြးစစ္ေဆးေပး 
ပါရန္ ညႇိႏႈိင္းလာပါက ၿမိဳ႕နယ္တည္ေဆာက္ 
ေရးလုပ္ငန္းစိစစ္ေရး ေကာ္မတီအေနျဖင့္ 
စစ္ေဆးေပးလ်က္ရိွပါတယ္။ ၎စစ္ေဆးမႈနဲ႔ 
မလံုေလာက္ပါက သက္ဆုိင္ရာဌာနရဲ႕လုိအပ္ 
ခ်က္အရ တိုင္းေဒသႀကီးတည္ေဆာက္ေရး 
လုပ္ငန္းစိစစ္ေရးေကာ္မတီျဖင့္ ဖြ႕ဲစည္းထားတ့ဲ 
ေဒသပညာရွင္မ်ားပါဝင္တ့ဲ Third Party အဖြ႕ဲ 
မ်ားနဲ႔ အရည္အေသြးစစ္ေဆးေပးလ်က္ ရွိပါ 
ေၾကာင္း တင္ျပလိုပါတယ္""ဟု ဧရာဝတီ 
တိုင္းေဒသႀကီး စည္ပင္သာယာေရးဝန္ႀကီး 
ဦးေက်ာ္ျမင့္က ေျပာသည္။ 
(ကုိးကား-http://www.mizzimaburmese.com/article/52781)

မႏၱေလးၿမိဳ ႕ေတာ္စည္ပင္သာယာေရးေကာ္မတီ  ဥပေဒ၊ နည္းဥပေဒ  ျပင္ဆင္ျဖည့္စြက္ေရးဆြဲႏိုင္ေရး  ျပည္သူ ႕ ၾကားနာပြဲ  က်င္းပ

ဌာနဆိုင္ရာအေဆာက္အဦမ်ား   ေဆာက္လုပ္မႈတြင္  

အရည္အေသြးႏွင့္ စံခ်ိန္စံၫႊန္း စစ္ေဆးမႈအတြက္  ေမးခြန္းထုတ္

ဧရာ၀တီတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္

ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚခင္မိုးဝါ။  ဓာတ္ပုံ-မဇၥၽိမ

http://www.mizzimaburmese.com/article/52781
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၆၉

(ယခင္အပတ္မွအဆက္)
အခ်ဳိ႕အဆုိမ်ားမွာ ျပည္နယ္အစုိးရမွ 

ေဆာင္႐ြက္ ေပးႏိုင္သည့္ အဆုိမ်ားျဖစ္သလုိ 
အခ်ဳိ႕အဆုိမ်ားမွာ ျပည္ေထာင္စုအစုိးရသုိ႔ 
တင္ျပေတာင္းဆုိေဆာင္ရြက္ရမည့္ အဆုိ 
မ်ားလည္းျဖစ္သည္။ ဤအဆုိမ်ားသည္ 
ေဒသခံျပည္သူမ်ားအတြက္ အမွန္တကယ္ 
လုိအပ္ေသာကိစၥရပ္မ်ားျဖစ္၍ တင္ျပျခင္း 
လည္းျဖစ္သည္။ ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
တြင္ မတူကဲြဲျပားသည့္ပါတီမ်ားမွ ကုိယ္စား 
လွယ္မ်ား ပါ၀င္ေနေသာ္လည္း အဆုိ 
အမ်ားစုတြင္ အားလံုးတစ္သံတည္းထြက္ 
ကာ အဆုိမ်ားအား ကန္႔ကြက္သူမရွိအတည္ 
ျပဳႏုိင္ခဲ့သည္။ ထုိ႔အတူ အဆုိအမ်ားစုကို 
တင္သြင္းရာ၌ ျပည္နယ္အစုိးရကလည္း 
ကန္႔ကြက္ျခင္းမျပဳဘဲ ေထာက္ခံေဆြးေႏြးခဲ့ 
သည္မ်ား ရွိခဲ့သည္။

ကတိက၀တ္မ်ား
လႊတ္ေတာ္မွ အတည္ျပဳလုိက္သည့္ 

အဆုိမ်ားအားလည္း အစုိးရအဖဲြ႕မွ လုိက္နာ 
အေကာင္အထည္ေဖာ္ ေဆာင္ရြက္ေပးရန္ 
တာ၀န္ရွိေပသည္။ ရခုိင္ျပည္နယ္အစုိးရ 
အဖဲြ႕တြင္ အမ်ဳိးသားဒီမုိကေရစီအဖဲြ႕ခ်ဳပ္ 
ပါတီမွ ၀န္ႀကီးခ်ဳပ္အပါအ၀င္ ျပည္နယ္ 
၀န္ႀကီးသံုးဦး၊ တပ္မေတာ္သားကုိယ္စား 
လွယ္၀န္ႀကီးတစ္ဦး၊ ရခုိင္အမ်ဳိးသားဒီမုိ 
ကေရစီအဖဲြ႕ခ်ဳပ္မွ ၀န္ႀကီးတစ္ဦးႏွင့္ ျပင္ပ 
တတ္သိပညာရွင္ ၀န္ႀကီးသံုးဦး ပါ၀င္လ်က္ 
ရွိသည္။ အဆုိအမ်ားစုတြင္ ကန္႔ကြက္မႈမ်ား 
မရွိခဲ့ျခင္းမွာ ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ႏွင့္ 
အစုိးရ အဖဲြ႔တုိ႔အၾကား သဟဇာတျဖစ္မႈကုိ 
လည္း ျမင္ေတြ႕ရသည္ဆုိျငား ကတိက၀တ္ 
မ်ားအေပၚ အစုိးရအဖဲြ႔မွ လုိက္နာအေကာင္ 
အထည္ေဖာ္ ေဆာင္ရြက္မႈမွာ အားနည္းေန 
ေသးေၾကာင္း ေလ့လာဆန္းစစ္သူမ်ားက 
ေ၀ဖန္သံုးသပ္ၾကသည္။

ရခုိင္ျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒က 
လည္း (အ႒မအႀကိမ္ပံုမွန္အစည္းအေ၀း) 
က်င္းပျပဳလုပ္ေသာ လႊတ္ေတာ္အစည္း 
အေ၀းတြင္ လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္မ်ား 
ေမးျမန္းေသာ ေမးခြန္းမ်ားကုိလည္း အစုိးရ 
အဖဲြ႕မွ ႀကဳိးစားၿပီး ေျဖဆုိထားသည္မ်ားကုိ 
ေတြ႔ရပါေၾကာင္း၊ အဆုိမ်ားႏွင့္ပတ္သက္၍ 
လည္း အစုိးရအဖဲြ႕မွ ကန္႔ကြက္မႈ မျပဳလုပ္ 

ခဲ့သည္ကုိ ေတြ႕ရေၾကာင္း၊ အထူးသျဖင့္ 
ေက်ာက္နီေမာ္ေက်းရြာတြင္ ဘဂၤါလီမ်ား 
အား ကမန္တုိင္းရင္းသား (လုပ္ကမန္အျဖစ္) 
မွတ္ပံုတင္ထုတ္ေပးျခင္းႏွင့္ပတ္သက္သည့္ 
အဆုိတြင္ လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္တစ္ဦး 
ကလဲြၿပီး လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္အားလံုး 
(တပ္မေတာ္သားကုိယ္စားလွယ္မ်ား အပါ 
အ၀င္)က အဆုိကုိ အတည္ျပဳရန္ ပူးေပါင္း 
ပါ၀င္ခဲ့သည္ကုိ ေတြ႕ျမင္ရျခင္းျဖင့္ ရခုိင္ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္သည္ အမ်ဳိးသားေရး 
ႏွင့္ပတ္သက္လာလွ်င္ ပုဂၢဳိလ္စဲြမထားဘဲ 
စည္းစည္းလံုးလံုးရွိျခင္းကုိ ေဖာ္ျပျခင္းျဖစ္ 
ရာ ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္၏ ထူးဆန္းၿပီး 
အားေကာင္းသည့္ အခ်က္အလက္ျဖစ္ 
ေၾကာင္း ထည့္သြင္းမွတ္ခ်က္ျပဳ ေျပာၾကား 
သြားခဲ့သည္။

လႊတ္ေတာ္၏ အဓိကတာ၀န္တစ္ရပ္မွာ 
ေစာင့္ၾကည့္စစ္ေဆးျခင္းျဖစ္သည္။ အထူး 
သျဖင့္ အစုိးရကုိေစာင့္ၾကည့္ရန္ တာ၀န္ 
ရွိသကဲ့သုိ႔ အစုိးရ၏မူ၀ါဒမ်ား၊ လုပ္ငန္းမ်ား၊ 
စီမံကိန္းမ်ားႏွင့္ ဥပေဒအေကာင္အထည္ 
ေဖာ္မႈမ်ားကုိ ေစာင့္ၾကည့္ရန္ တာ၀န္ရွိ 
သည္။ ထုိေၾကာင့္ပင္ အစုိးရအဖဲြ႕မွတင္ျပ 
လာသည့္ ႏွစ္စဥ္ ေဒသႏၲရစီမံကိန္းမ်ား 
ေရးဆဲြျခင္းအေပၚ ေလ့လာသံုးသပ္ျခင္း၊ 
ေဆြးေႏြးျခင္းမ်ားကုိ  ေဆာင္႐ြက္ခဲ့ၾကသည္။ 
ျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္သည္ ျပည္နယ္အစုိးရ 
က  ေရးဆဲြတင္ျပလာသည့္ မူလခန္႔မွန္းေျခ 
အရ/အသံုးစရိတ္မ်ား ခဲြေ၀သံုးစဲြျခင္း၊ ခြင့္ျပဳ 
ေငြႏွင့္ လက္ရွိဘ႑ာေရးႏွစ္အတြင္း မျဖစ္ 
မေန သံုးစဲြရမည့္ အသံုးစရိတ္မ်ားအတြက္ 
ေနာက္ထပ္ဘ႑ာေငြ ခဲြေ၀သံုးစဲြျခင္း (ျဖည့္ 
စြက္ခြင့္ျပဳေငြ)၊ ရသံုးခန္႔မွန္းေျခ ေငြစာရင္း 
မ်ားကုိ ေလ့လာစိစစ္ရသည္။ ဤသုိ႔စိစစ္ရာ 
တြင္ ျပည္ေထာင္စု၏ ဘ႑ာေရးေကာ္မရွင္ 
က ခ်မွတ္ထားေသာ မူေဘာင္အတြင္းမွ 
သတ္မွတ္ခ်က္မ်ားႏွင့္အညီ ျဖစ္/မျဖစ္၊ 
ဘ႑ာေငြမ်ားသံုးစဲြရာတြင္ ေရေျမေဒသ 
အား ထိေရာက္စြာ အက်ဳိးျပဳေစမည့္ လုပ္ 
ငန္းစီမံကိန္းမ်ား ပါ၀င္ျခင္း ရွိ/မရွိတုိ႔အား 
ေလ့လာဆန္းစစ္ၾကရသည္။ အထူးသျဖင့္ 
ပညာေရး၊ က်န္းမာေရးႏွင့္ လူမႈကာကြယ္ 
ေစာင့္ေရွာက္ေရးအသုံးစရိတ္မ်ားကို တိုးျမႇင့္ 
ျခင္း၊ ျပည္သူလူထုကုိ ခ်က္ခ်င္းလက္ငင္း 
အက်ဳ းိျပဳႏိုင္သည့္အသုံးစရိတ္မ်ားကို ဦးစား 

ေပးသံုးစဲြျခင္း၊ စီမံကိန္းမ်ားအား ဦးစားေပး 
အဆင့္ခဲြျခား၍ အေကာင္အထည္ေဖာ္ 
ေဆာင္ရြက္ျခင္း၊ ပစၥည္း၀ယ္ယူမႈမ်ားအား 
ဥပေဒ၊ နည္းဥပေဒ၊ စည္းမ်ဥ္းစည္းကမ္းမ်ား 
ႏွင့္အညီ စနစ္တက် ေဆာင္ရြက္ျခင္းႏွင့္ 
ေက်းလက္ ေဒသဖံြ႕ၿဖဳိးေရး၊ လွ်ပ္စစ္မီးရရွိ 
ေရး၊ သန္႔ရွင္းေသာ ေသာက္သံုးေရႏွင့္စုိက္ 
ပ်ဳိးေရးေရ လံုေလာက္စြာ ရရွိေရးအတြက္ 
ဦးစားေပးသံုးစဲြျခင္း ရွိ/မရွိ စသည္မ်ားကုိ 
အေျခခံစိစစ္လ်က္ ျပည္နယ္အစုိးရမွတင္ျပ 
လာသည့္ ျပည္နယ္ အရ/အသံုး ခန္႔မွန္းေျခ 
ေငြစာရင္းမ်ားကုိလည္း လုိအပ္သည္မ်ားကုိ 
ေထာက္ျပေ၀ဖန္ေဆြးေႏြးမႈမ်ား ျပဳလုပ္ခဲ့ 
ၾကသည္။

ဒုတိယအႀကိမ္ ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္သည္ ႏွစ္စဥ္ႏွစ္တုိင္းပင္ ျပည္နယ္ 
အစိုးရမွတင္ျပခ့ဲသည့္ ဘ႑ာေရးႏွစ္အလိုက္ 
မူလရသံုးခန္႔မွန္းေျခေငြစာရင္းႏွင့္ ေနာက္ 
ထပ္ ဘ႑ာေငြ ခဲြေ၀သံုးစဲြေရး ဥပေဒမ်ားကုိ 
ေဆြးေႏြးခဲ့ ၾကသည္။ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုႏွစ္ 
ေနာက္ထပ္ဘ႑ာေငြခဲြ ေ၀သံုးစဲြေရးဥပေဒ 
ကုိ ေလ့လာေဆြးေႏြးရာတြင္ ဥပေဒမွသတ္ 
မွတ္ ျပ႒ာန္းထားသည့္ အခ်က္အလက္ 
မ်ားႏွင့္ ကုိက္ညီျခင္းမ႐ွိဘဲ ျဖည့္စြက္တင္ျပ 
ေတာင္းခံထားသည့္ လုပ္ငန္းမ်ားကုိ ျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္ ကုိယ္စားလွယ္မ်ားက 
ေထာက္ျပေ၀ဖန္ခဲ့ၾကသည္။ အထူးသျဖင့္ 
တည္ ေဆာက္ၿပီးစီးေနၿပီျဖစ္ေသာ လုပ္ငန္း 
မ်ားအတြက္ ေနာက္ဆက္တဲြရန္ပံုေငြတြင္ 
ျဖည့္စြက္ေတာင္းခံလာျခင္း၊ လုပ္ငန္းစီမံကိန္း 
အခ်ဳိ႕တြင္ မလုိလားအပ္ေသာ လုပ္ငန္းမ်ား 
ကုိ တင္ျပေတာင္းခံလာျခင္းမ်ားကုိ စိစစ္ 
ေတြ႕ရွိခဲ့သျဖင့္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္ 
စားလွယ္မ်ားကေဆြးေႏြးၿပီး တင္ျပေတာင္းခံ 
ေငြအနက္ ၆၄၁ ဒသမ ၀၀ သန္းကုိ လည္း 
ေကာင္း၊ ၂၀၁၈ ခုႏွစ္ ကာလတုိ ဘတ္ဂ်က္ 
ကာလတြင္လည္း သန္း ၇၀၀ နီးပါးကုိလည္း 
ေကာင္း လႊတ္ေတာ္မွ ျဖတ္ေတာက္ခ့ဲရ 
သည္။
(ဆက္လက္ေဖာ္ျပပါမည္။)

(ရည္ညႊန္း-ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မွထုတ္ေ၀သည့္ ရခုိင္လႊတ္ေတာ္ 

ဂ်ာနယ္မ်ား)

(ကိးုကား- Development Media Group - www.dmediag.com 

က ေဖာ္ျပခ့ဲေသာ ကၽြန္းသားငမန္း၏ ေဆာင္းပါးမွေကာက္ႏုတ္ေဖာ္ျပသည္။) 

ဒုတိယအႀကိမ္  ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္၏  လေပါင္းသုံးဆယ္  (ဒုတိယပိုင္း)
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၆၉

ႏိုဝင္ဘာ ၂၉ ၊ ၂၀၁၈

၂၀၁၈ ၾကားျဖတ္ေ႐ြးေကာက္ပြဲတြင္ ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး ဆိပ္ကမ္း 
ၿမိဳ႕နယ္(အမွတ္ ၂) မွ အႏိုင္ရရွိခဲ့ေသာ  တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား
လွယ္ ဦးေနမ်ိဳးေအာင္ႏွင့္ တပ္မေတာ္သားကိုယ္စားလွယ္ ၆ ဦးတို႔သည္ 
ရန္ကုန္တိုင္းလႊတ္ေတာ္တြင္ လက္မွတ္ေရးထိုး ကတိသစၥာျပဳခဲ့ၾကသည္။

ဒုတိယအႀကိမ္ ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ အထူးအစည္းအေဝး 
(၁/၂၀၁၈)ကို ႏိုဝင္ဘာ ၂၉ ရက္ ေန႔တြင္က်င္းပခဲ့ၿပီး ကိုယ္စားလွယ္အသစ္ 
မ်ား ကတိသစၥာျပဳခဲ့ၾကျခင္းလည္းျဖစ္သည္။

ဆိပ္ကမ္းၿမိဳ႕နယ္မွ အႏိုင္ရခဲ့သည့္ ျပည္ခိုင္ၿဖိဳးပါတီဝင္ ဦးေနမ်ဳိးေအာင္ 
သည္ ၂၀၁၅ ေ႐ြးေကာက္ပြဲတြင္ ႐ႈံးနိမ့္ခဲ့ၿပီး ၂၀၁၈ ခုႏွစ္ ၾကားျဖတ္ေရြး 
ေကာက္ပြဲ၌ ျပန္လည္အႏိုင္ရခဲ့သူ ျဖစ္သည္။ ထို႔အျပင္ ျပည္ခိုင္ၿဖိဳးပါတီမွ 
အႏိုင္ရလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေနမ်ိဳးေအာင္ကို ေရြးေကာက္ပြဲတရားမဲ့ 
ျပဳက်င့္မႈျဖင့္ ျပည္ေထာင္စုေ႐ြးေကာက္ပြဲေကာ္မရွင္သို႔ NLD ပါတီဘက္မွ 
ကန႔္ကြက္လႊာတင္သြင္းရန္ ရွိေနေၾကာင္းလည္း သိရသည္။

 ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးအတြင္း ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ေနရာ 
အတြက္ တာေမြမဲဆႏၵနယ္ႏွင့္ တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
ေနရာအတြက္ ဆိပ္ကမ္းၿမိဳ႕နယ္ အမွတ္ ၂ မဲဆႏၵနယ္တြင္ ၾကားျဖတ္ေရြး 
ေကာက္ပြဲက်င္းပျခင္းျဖစ္ၿပီး ဆိပ္ကမ္းၿမိဳ႕နယ္မဲဆႏၵနယ္သည္ ကိုယ္စား 
လွယ္ ၉ ဦး အထိ ဝင္ေရာက္ယွဥ္ၿပိဳင္ခဲ့ၾကသည့္ မဲဆႏၵနယ္လည္းျဖစ္သည္။
(ကုိးကား-www.mizzimaburmese.com)

ႏိုဝင္ဘာ ၂၇၊ ၂၀၁၈ 

လပြတၱာၿမိဳ႕နယ္၊ ေက်ာက္တန္းႀကီးေက်းရြာအုပ္စု၊ 
ေနရာပ်ံခ်ီေက်း႐ြာမွ သားဖြားဆရာမအား တိုင္ၾကားမႈကို 
လူမႈေရး၊ ပညာေရး၊  က်န္းမာေရးႏွင့္ သဘာဝေဘးအႏၲရာယ္ 
ကာကြယ္ေရးရာေကာ္မတီ၏ စစ္ေဆးေတြ႕ရွိခ်က္အား 
တိုင္းလႊတ္ေတာ္သို႔ တင္သြင္းခဲ့ေၾကာင္း သိရသည္။

''စစ္ေဆးေတြ႔ရိွခ်က္မ်ားအရ ကေလးမီးဖြားျခင္းအတြက္ 
ေငြေၾကးလက္ခံရယူေနေၾကာင္း သုံးသပ္ရပါသည္။ INGO 
အဖြဲ႕မ်ားမွ ေထာက္ပံ့ေပးေသာ ေငြေၾကးမ်ားေတာင္းခံရန္
အတြက္သားဖြားဆရာမ ေဒၚစႏၵာဝင္းမွ ေထာက္ခံခ်က္မ်ား 
ရယူရာတြင္ ေငြေၾကးေတာင္းခံခဲ့သည္မွာ မွန္ကန္ေၾကာင္း 
သုံးသပ္ရပါသည္""ဟု ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ 
လူမႈေရး၊ ပညာေရး၊ က်န္းမာေရးႏွင့္ သဘာဝေဘးအႏၲရာယ္ 
ကာကြယ္ေရးရာေကာ္မတီမွ ဦးခင္ေမာင္ေဇာ္က တိုင္ၾကား 
စာႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး စစ္ေဆးေတြ႔ရွိခ်က္၊ သုံးသပ္ခ်က္ အႀကံ 
ျပဳခ်က္အား ဧရာဝတီတုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္သုိ႔ တင္သြင္း 
ခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

ေကာ္မတီက အႀကံျပဳခ်က္မ်ားတြင္ ကေလးေမြးစာရင္း 
ျပဳလုပ္ျခင္း၊ ကေလးမီးဖြားျခင္းမ်ားတြင္ ေငြေၾကးရယူမႈမ်ား 
ျဖစ္ေပၚလ်က္ရွိျခင္းေၾကာင့္ ျပည္သူ႔က်န္းမာေရးဦးစီးဌာန
အေနျဖင့္ အလားတူကိစၥရပ္မ်ား မျဖစ္ေပၚေစေရးအတြက္ 
ႀကီးၾကပ္ေဆာင္ရြက္သင့္ေၾကာင္း၊ ထုိ႔အျပင္ ကုိယ္ဝန္ေဆာင္ 
မ်ားအတြက္ က်န္းမာေရးေစာင့္ေရွာက္မႈေပးရာတြင္ ေငြေၾကး 
ေတာင္းခံမႈမ်ားကို စိစစ္ေတြ ့ရွိရေသာေၾကာင့္ ႏိုင္ငံေတာ္မွ 
က်ခံ ဝယ္ယူသုံးစြဲေသာ ေဆးဝါးမ်ား အေလလြင့္မရွိဘဲ 
ျပည္သူမ်ားထံ အခမဲ့ရရွိႏိုင္ေရးအတြက္ ဌာနမွႀကီးၾကပ္ 
ေဆာင္ရြက္သင့္ေၾကာင္း တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္တြင္
တင္ျပခဲ့သည္။

''စစ္ေဆးေတြ႕ရွိခ်က္၊ သုံးသပ္ခ်က္မ်ားအရ သားဖြား 
ဆရာမေဒၚစႏၵာဝင္းသည္ ေငြးေၾကးေတာင္းခံျခင္း၊ ေက်းရြာ 
ေန ျပည္သူမ်ားႏွင့္ ဆက္ဆံေရးမေျပလည္ျခင္း ယခင္ 
တာဝန္ထမ္းေဆာင္ခဲ့ေသာ ေက်ာက္ေမွာ္က်န္းမာေရးဌာန 
ခြဲႏွင့္ ေက်ာက္ျဖဴက်န္းမာေရးဌာနခြဲမ်ားတြင္လည္း ေငြ 
ေၾကးေတာင္းခံမႈမ်ားေၾကာင့္ အႀကိမ္ႀကိမ္ တိုင္ၾကားခံရၿပီး 
ေျပာင္းေရႊ႕ခဲ့ရေၾကာင္း ထင္ရွားသျဖင့္ ဝန္ထမ္းစည္းမ်ဥ္း 
စည္းကမ္းႏွင့္အညီ ထိေရာက္ေသာ အေရးယူမႈေဆာင္ 
ရြက္သင့္ေၾကာင္း အႀကံျပဳပါတယ္""ဟု ဦးခင္ေမာင္ေဇာ္က 
ေျပာၾကားခဲ့သည္။
(ကုိးကား- www.mizzimaburmese.com)

လပြတၱာၿမိဳ ႕နယ္မွ  သားဖြားဆရာမအား 

တုိင္ၾကားထားမႈကုိ  တုိင္းလႊတ္ေတာ္သုိ႕

 အစီရင္ခံစာ  တင္ျပ

ဆိပ္ကမ္းၿမိဳ ႕နယ္မွ  အႏိုင္ရကိုယ္စားလွယ္ႏွင့္  တပ္မေတာ္သား

ကိုယ္စားလွယ္တို႕  တိုင္းလႊတ္ေတာ္တြင္  ကတိသစၥာျပဳ

ရန္ကုန္တိုင္းလႊတ္ေတာ္ က်င္းပေနစဥ္။ 

ဓာတ္ပုံ-ရန္ကုန္တိုင္းဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ ေဖ့စ္ဘြတ္စာမ်က္ႏွာ


